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Osobní údaje:  

Jméno: Tomáš Macháň   

Kontakt: tmachan987@seznam.cz   

Ročník, obor: 3. ročník, Ekonomika a management 

Délka pobytu: 27.6-28. 7. 2024   

Vysílající VŠ: Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu   

Kontaktní osoba: Monika Hebková, email: monika.hebkova@uhk.cz   

Přijímací VŠ: Chang Jung Christian University   

Kontaktní osoba: Elizabeth Tseng, email: ellie@mail.cjcu.edu.tw 

  

Příprava k pobytu  

Vízum  

Na tento pobyt není vízum potřeba. 

Očkování  

Před Taiwanem jsem byl na Erasmu ve Francii, kam jsem si preventivně nechal očkovat meningokok 

abc, klíšťovou encelfalitidu a tetanus. Přímo před odletem na Taiwan jsem si tedy nechal očkovat už 

jenom břišní tyfus a žloutenku. Vzteklina se hodí spíše pokud plánujete pobyt v Asii nějak hodně 

dlouho.. Také jsem slyšel, že pokud vás pes kousne, tak lze vzteklinu nechat aplikovat po kousnutí 

v nemocnici. Já ji tedy naočkovanou určitě neměl. 

Letenky  

Letenku jsem měl původně v plánu koupit sólo zpáteční na Taiwan třeba na měsíc a půl a pak si až na 

místě koupit nějakou zpáteční například do Thajska a zase odlítat zpět do Evropy z Taiwanu. Tak se ale 

naštěstí nestalo, protože během mého rozhodování o koupi letenky jsem byl přidán do skupiny 

s ostatními studenty, kteří letěli také na letní školu, z nichž se dvěma jsem sdílel stejné dobrodružné 

zájmy a přidal se tak k jejich programu. Rozhodně je třeba zmínit, že díky nyní kamarádovi Lukášovi 

jsem se dozvěděl, že když kupujete zpáteční letenku, můžete si nastavit, že chcete udělat někde delší 

zastávku a cena se vám třeba sice o 2 tisíce zvedne, ale furt se to vyplatí víc, než kdybyste koupili 



zpáteční na Taiwan a pak kupovali ještě zpáteční například do Thajska a zpět na Taiwan. Hlavně Eva air 

tyto zastávky hodně dělá, proto je dobré si vybrat například tuto společnost a u ní si udělat více 

zastávek. Tohle je tedy velmi důležité a může vám to ušetřit nemalé peníze. Jak jsem to tedy udělal já. 

Já jsem si koupil zpáteční, která byla 19. června s odletem z Vídně do Bangkoku. Tam jsme byli asi 4 

dny a pak nám letěl let 24. června do Taipeie. Tam jsme byli do 30. července a kluci a většina 

účastníků pak letěla zpět do Vídně, já však letěl zpět do Bangkoku, kde jsem už měl let od jiné letecké 

společnosti do Krabi, kde jsem měl takovou týdenní dovolenou na jihu Thajska. Strávil jsem zde další 

cca týden a finálně jsem z Asie odlétal 8. srpna. Zde tedy shrnutí: Kdybych letěl zpáteční Vídeň – 

Taipei a pak si koupil letenku Taipei – Bangkok a Bangkok – Krabi vyšlo by mě to cca o 10 tisíc víc, než 

když jsem si zastávky naplánoval předem a pak se jen v Bangkoku rozhodl, kam poletím na dovolenou. 

Dohromady mě teda zpáteční z Vídně s těmato zastávkama stála 24 tisíc + pak let Bangkok – Krabi a 

zpět mě stál 2000, ale to do toho již nepočítám. 

  
Cestovní pojištění  

Využil jsem pojištění, které nám doporučovala paní Hebková od ERV, sjednané přes univerzitu, cena 

tohoto pojištění byla 3 127 Kč bylo to celkově 52 dní. Celé pojištění se dalo vyřídit online.  

Průběh školy  

Škola probíhala v podstatě každý den od pondělí do pátku, a to vždy od 9:00-12:00h, pak následovala 

polední pauza do 13:30h a další výuka probíhala od 13:30 do 16:30h, během týdne byl také jeden 

volný den na cestování, které bylo pořádáno učiteli. Víkendy byly volné a ty jsme využívali k cestování.  

Ubytování  

Ubytování bylo zařízeno univerzitou zdarma přímo v kampusu na kolejích. Pokoje jsou po třech. Do 

pokojů jsme byli rozděleni a bydleli společně s českými studenty, ale se studenty z tamější univerzity 

jsme se setkávali denně. Pokoje byly dobře vybaveny, každý pokoj má svoji koupelnu, klimatizaci, wifi. 

Na pokoji při našem příjezdu byly připravené lůžkoviny (deka, polštář, matrace, povlečení). Po celou 

dobu pobytu na kolejích nám byla k dispozici pračka i sušička, ale je třeba počítat, že skvrny Vám 

pračka moc nevypere, takže doporučuji jíst opatrně😊. Dále, co jsem viděl jako plus, bylo to, že nám 

bylo k dispozici sportovní zázemí, takže jsme chodili do místní posilovny, která byla skvěle vybavena, 

chodili jsme na hřiště hrát basketbal, fotbal, badminton. Během bydlení jsme neměli povoleno 

odcházet po 12. hodině v noci, protože se dveře zamkly a nedalo se jít dovnitř ani ven. To jsme taky 

do posledního týdne dodržovali, ale jednou jsme to nestihli a použili jsme takový čip, který u dveří byl 

a došli k zjištění, že to lze otevírat i po této hodině. Dále jsme pravidla samozřejmě dodržovali, jenom 



bylo fajn vědět, že kdyby to člověk o těch pár minut náhodou nestihl, tak že to jde otevřít a není třeba 

spát venku:D  

 

Stravování  

Stravovat se na Taiwanu pro vás určitě nebude žádný problém. Za skvělé ceny lze jíst spoustu různých 

jídel, které street food nabízí. Zapomeňte tedy na nějaké vaření, protože toho se na kolejích 

nedočkáte nejen z důvodu, že nemáte kde, protože zde nemáte přístup k žádné kuchyni, ale hlavně 

proto, že jídlo je tak levné, že to ani nemáte zapotřebí, stejně tak jako většina obyvatel, kteří se také 

stravují pouze street foodem. V nějakém reportu jsem četl, že jsou ceny stejně drahé jako v ČR. To 

rozhodně není pravda, protože jídlo zde stojí tak o 30 procent méně než v Česku. Co je trošku dražší je 

convinience store Seven Eleven, kterého je všude dostatek a kdekoli zrovna jste, tam se tento obchod 

nachází. Stejně tak jako jeho konkurence FamilyMart a další.. Zde si můžete ohřát jídlo, které v tomto 

obchodě koupíte a je to velice dobrá forma jídla, které jsme nemálo využívali. O jídlo tedy opravdu 

nemějte strach, trpět hlady tu určitě nebudete. 

Studium  

Ve škole jsme se naučili velice zajímavé věci. Naučili jsme se pracovat s programem, který sloužil 

k programování, dále jsme si vyzkoušeli, jak dát dohromady hardware k správné funkčnosti této 

krabičky a dále jsme se naučili s programem, kde jsme kreslili různá loga mohli tak vymyslet vlastní 

námět pro tuto krabičku. Já si zvolil téma Rammstein a bylo trochu náročné to celé oblepit na sklíčko 

bez jediné chyby. Nakonec se vše povedlo a já si tak od samého začátku s prací na PC až po samotnou 

fyzickou práci mohl vyzkoušet, jak se taková věc dá vyrobit. Zkušenosti, které jsme zde pochytili byly 

tedy velice praktické a musím říct, že si je budu pamatovat a jen tak se mi neztratí, i přesto, že se 

nejedná přímo o můj obor studia ekonomiky a managementu. Byli zde i další předměty, jako 

modelování 3D postavy a nebo práce s programem k vytvoření filtru obličeje, ale tyto mě zaujaly 

nejvíce. 

 



 

Doprava  

Dopravu jsme v 80 procentech našeho cestování řešili využitím veřejné dopravy, která tu funguje 

perfektně a můžete se díky ní dostat opravdu všude, a to i včetně různých hikeů, které jsme také 

absolvovali a cesta trvala z města třeba 2 hodiny autobusem. Je potřeba však počítat s tím, že Google 

mapy občas kecají a je třeba nainstalovat si lokální aplikace na mhd. Veřejná doprava je zde opravdu 

na skvělé úrovni a ke všemu vám stačí pouze Easy karta na kterou si dobijete kredit a poté s ní můžete 

platit v autobusu, metru, vlaku, a dokonce i v obchodech jako Seven Eleven a dalších… Karta je 

opravdu skvělá a něco takového bych ocenil i v ČR. Jednou jsme však jeli z Kaoshungu takovým 

turistickým autobusem a tam byla potřeba u jednoho stánku udělat předem rezervace, ale zase se vše 

platilo následně Easy kartou.. Skútr jsem si na Taiwanu půjčil pouze 2 víkendy, jeden víkend na jihu 

v oblasti Kenting a poté na jednom ostrově na západě.  

Finanční náklady  

Finanční náklady nemám spočítané úplně dopodrobna, ale od oka se dají říct nějaké základní částky. 

Letenka stála 24 000 Kč, očkování 3000 Kč, pojištění 3127 Kč, výlety se školou 3500 Kč, Od školy jsem 

dostal 30 000 Kč, takže se dá říct, že to, abych tam vůbec mohl být mě celé zaplatila škola. Zbytek jako 

cestování, doprava, jídlo, bylo z mé vlastní kapsy. Je třeba brát v potaz, že byste tyto peníze během 



léta utráceli i v České republice, když už ne za cestování, tak minimálně za jídlo. Na Taiwanu jsem si žil 

jako král a nikdy jsem se nějak neuskromňoval a opravdu hodně jsem cestoval, takže si troufnu říct, že 

jsem tam za zbytek nechal dalších 30 000. Dohromady tedy 60 000. 

Osobní hodnocení  

Letní škola byla opravdu skvělé rozhodnutí a rozhodně toho nelituji. V životě Vám jen tak nespadne do 

klína příležitost jet takhle daleko od domova, studovat zde, poznat místní kulturu, cestovat, a ještě na 

to dostat takovou finanční výpomoc. Velice si vážím toho, že jsem měl tu možnost se programu 

účastnit. Nejen, že jsem se zde naučil nové věci, ale také jsem zde poznal nové přátele. Pokud budete 

někdy v pozici, kdy si nebudete jisti, určitě do toho jděte, protože vám to může změnit pohled na svět, 

stejně tak jako se to stalo mně. Děkuji Paní Hebkové a fakultě informatiky a managementu, že jsem se 

tohoto programu mohl zúčastnit, vážím si toho. 

 



 

 















 


